
 

 

 

 

Rada Gminy w Waśniowie 

Protokół nr XV/2019 

z posiedzenia Sesji Rady Gminy w Waśniowie 

odbytego w dniu 30.12.2019 r. 

 

Posiedzenie odbyło się na Sali Konferencyjnej w Urzędzie Gminy w Waśniowie. 

Obrady rozpoczęto 30 grudnia 2019 o godz. 09:10, a zakończono o godz. 10:57 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków. 

Obecni: 

1. Tadeusz Buczkowski 

2. Janusz Bugajski 

3. Mirosław Chamera 

4. Krzysztof Chojnacki 

5. Janusz Jop 

6. Marek Kaczmarski 

7. Piotr Kwaśniak 

8. Dariusz Nowak 

9. Andrzej Ostatek 

10. Łukasz Pawłowski 

11. Mariusz Sala 

12. Danuta Serwicka 

13. Krzysztof Surowiec 

14. Małgorzata Ślusarz 

15. Małgorzata Wzorek 

 

1. Otwarcie posiedzenia i sprawdzenie quorum 

Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Chamera otworzył piętnaste posiedzenie Rady 

Gminy, jedenaste tegoroczne. Nadmienił iż, jest to ostatnie posiedzenie w 2019 r, 

podsumowujące a na sesji będą zajmować się planem budżetu na następny rok. 

Przewodniczący poprosił o sprawdzenie quorum. 

 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad 

Przewodniczący na podstawie sprawdzenia quorum uznał posiedzenie za prawomocne, 

gdyż na 15 Radnych obecnych w chwili otwarcia było 15 Radnych. 

 Przewodniczący powitał obecnych na posiedzeniu: Wójta Gminy Krzysztofa 

Gajewskiego, Skarbnik Bogumiłę Bugaj, Sekretarz Joannę Zajączkowską, Kierownik 

Centrum Usług Wspólnych Iwonę Wiśniewską, Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej Janinę Kamińską, Kierownik Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej Renatę 

Lipkę, Kierownik Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu Małgorzatę Nieckarz-Zapałę, 

Kierownika Referatu Technicznego Marka Kołodzińskiego oraz radnych. 

 

3. Przyjęcie porządku obrad 

Przewodniczący zapytał, czy ktoś chce zabrać głos w sprawie porządku obrad. Zgłoszeń 

nie było. Przewodniczący poddał porządek obrad pod głosowanie.  

1. Otwarcie posiedzenia i sprawdzenie quorum 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad 

3. Przyjęcie porządku obrad 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 

5. Informacja Wójta o działaniach między sesjami. 



 

 

 

 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie: wprowadzenia zmian w uchwale Nr 

IV/23/2018 Rady Gminy w Waśniowie z dnia 28 grudnia 2018r. w sprawie Wielolet-

niej Prognozy Finansowej Gminy Waśniów na lata 2019 - 2023 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 

2019 rok. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie: Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Waśniów na lata 2020-2024 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Waśniów na 

2020 rok 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Programu Współpracy Gminy 

Waśniów z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 

ust.3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolon-

tariacie na rok 2020 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu Profilaktyki i Rozwią-

zywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii Gminy Waśniów 

na 2020 rok 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania do-

tacji dla publicznych i niepublicznych podmiotów oświatowych na terenie Gminy Wa-

śniów oraz trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzysta-

nia 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalania Regulaminu określającego wyso-

kość stawek i szczegółowe warunki przyznawania dodatków motywacyjnego, funk-

cyjnego i za warunki pracy oraz niektórych innych składników wynagrodzenia nau-

czycielom zatrudnionym w szkołach i placówkach prowadzonych przez Gminę Wa-

śniów 

14. Sprawy różne. 

15. Zakończenie obrad. 

 

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie porządku obrad.  

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Tadeusz Buczkowski, Janusz Bugajski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop, 

Marek Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Łukasz Pawłowski, 

Mariusz Sala, Danuta Serwicka, Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek 

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad. 4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 

Przewodniczący przypomniał, iż protokół z poprzedniej sesji został zwyczajowo 

wyłożony przed rozpoczęciem obrad oraz był dostępny do wglądu w Biurze Rady Gminy. 

Zapytał, czy ktoś chce zabrać głos. Zgłoszeń nie było. Przewodniczący poddał protokół pod 

głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 



 

 

 

 

ZA (15) 

Tadeusz Buczkowski, Janusz Bugajski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop, 

Marek Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Łukasz Pawłowski, 

Mariusz Sala, Danuta Serwicka, Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek 

Protokół z poprzedniej sesji został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad. 5. Informacja Wójta o działaniach między sesjami. 

Wójt Gminy dokonał szczegółowego sprawozdania z prac i spotkań wykonanych  

w czasie pomiędzy sesjami, poruszył m.in. następujące kwestie: 

- termomodernizacja – budynki mieszkalny, wielorodzinny po byłym Domu Nauczyciela i po 

byłej bibliotece w Mominie, Publicznej Szkoły Podstawowej w Mominie oraz budynek 

Ochotniczej Straży Pożarnej w Grzegorzowicach. Wszystkie zadania termomodernizacyjne 

zostały odebrane. Zakwestionowano temat elewacji zewnętrznej budynku PSP w Mominie, 

będzie ona wpisana do protokołu jako usterka w okresie wiosennym. Wiele z mniejszych 

usterek, zgłoszonych przed okresem świątecznym, zostało już w większości poprawione, 

pozostałe rzeczy kosmetyczne wpisano do protokołu uwag i będą one realizowane w okresie 

wiosennym (np. porządkowanie terenu związane z obsianiem trawy). Zgodnie z podpisaną 

umową z Urzędem Marszałkowskim wszystkie rzeczy zostały rozliczone, wpisane i odebrane 

– większość z nich została zrefundowana, na pozostałe czekają. Rada Gminy oraz sołtysi 

dokonali wizytacji obiektów, aby zobaczyć, jak zostały one zmodernizowane. Byli  

w Mominie, Garbaczu, Witosławicach oraz na drogach, które były wykonywane w tym roku, 

również na drodze w Boleszynie. Sprawy zostały wykonane i rozliczone.  

- drogi: wykaz dróg samorządowych – Gmina jest jedną z nielicznych w województwie, gdzie 

zostały te zadania wykonane i rozliczone w całości łącznie z przekazaniem środków przez 

Urząd Wojewódzki. Wyprzedzono tryb zamówienia publicznego –  w chwili ogłoszenia 

wniosków naborowych Gmina była po przetargach.  Wszystkie zadania zostały wykonane  

w całości, remont drogi w Mominie o długości 655 m, droga Sarnia Zwola-Wronów  

o długości 1263 m, droga w Boleszynie o długości 414 m. Dofinansowanie środków 

zewnętrznych wynosiło 60%. Do Funduszu Dróg Samorządowych na rok następny zostały 

złożone 3 odcinki dróg: Sławęcice (850 m), Nosów-Kotarszyn (1180 m), Mirogonowice  

w kierunku Jeżowa (1163 m). Gmina dofinansowała w prawie 40% drogę powiatową  

w Nosowie (1460 m), która będzie wykonana do 30 czerwca 2020 r. Po przetargu kwota 

dofinansowania została obniżona o ok. 137 000 zł.  

- odebrano wszystkie wykonane odcinki dróg, z Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych. 

Wszelkie utrudnienia zostały wyjaśnione. Odcinki zrealizowano w miejscowościach Czażów, 

Nowy Skoszyn. Wszystkie pozostałe odcinki są przygotowywane do realizacji. 

- przydomowe oczyszczalnie ścieków – przygotowywana jest dokumentacja związana  

z pracami. Od Narodowego Funduszu otrzymano pożyczkę w wysokości 1 200 000 zł – po 

rozliczeniu i wykonaniu zadania do 50% pożyczki jest umarzalne. To szansa na wykonanie 

kolejnych 100 przydomowych oczyszczalni. Złożono już ponad 200 wniosków, dlatego chcą, 

żeby ten proces postępował i inwestycyjnie nie był zahamowany dopóki nie zostanie 

uruchomiony Program Operacyjny Województwa Świętokrzyskiego. 

- protokoły strat, wpłynęły 19 grudnia 2019 r., dotyczą odcinków dróg zakwalifikowanych 

przez biuro Wojewody do biura ds. usuwania klęsk żywiołowych w związku z nawalnymi 

deszczami, które dotknęły Gminę. Zakwalifikowano odcinki: 

w pierwszym protokole: Grzegorzowice-Czajęcice (605 m), Nowy Skoszyn (prawie 600 m – 

300 000 zł; 580 m, 520 m), Wronów (210 m), Nagorzyce-Witosławice (360 m), 

Zajączkowice-Jeżów (500 m), Zajączkowice (520 m), Sarnia Zwola (380 m).  



 

 

 

 

w drugim protokole: Śnieżkowice (420 m; 870 m), Nosów-Kotarszyn (320 m), Kotarszyn 

(580 m; 520 m; 250 m), Czażów (200 m; 445 m), Czajęcice-Grzegorzowice (635 m), 

Worowice (730 m), Stryczowice (440 m).  

Miejscowości te były wykazane w Instytucie Meteorologii i Gospodarki Wodnej jako 

dotknięte deszczem nawalnym. Zgłoszonych zostało przez Gminę 19 miejscowości, 4 z nich 

nie zostały potwierdzone. Zgłoszone odcinki dają dużą szansę na skorzystanie z środków na 

odnowę dróg powodziowych. 

- system wywożenia odpadów komunalnych z nieruchomości – przetarg, wygrała firma 

REMONDIS (jedyna złożyła ofertę), na kwotę 788 000 zł. Miernikiem w kształtowaniu się 

cen będą miesiące styczeń i luty, ponieważ od teraz Gmina będzie płacić od tony zebranych 

śmieci (w poszczególnych sekcjach). Średnio 880 zł/t netto, brutto 1082,40 zł/t. Od kwietnia 

do października włącznie firma będzie dwukrotnie odbierać odpady, co podwyższa koszty. 

Wójt uważa, że nie ma takiej potrzeby w wiejskich małych gminach. Wzrost cen występuje  

w całym kraju. Ostateczna kwota wywozu odpadów będzie zależała od różnych czynników. 

Analizują lata poprzednie. Harmonogramy odbioru odpadów z miejscowości zostaną 

przekazane do sołtysów i poszczególnych posesji przed pierwszym wywozem w styczniu. 

Zgłoszono sprawy materiałów ponadgabarytowych i RTV. Na przełomie stycznia i lutego 

będą podejmowane decyzje dotyczące cen. 

- współpraca samorządów w celu ubiegania się o środki finansowe z różnych programów. 

Przyjęto zasadę, że wszystkie działania wspólne Związku Gmin Gór Świętokrzyskich będą 

dążyły do pozyskiwania środków zewnętrznych. Do Związku należy 11 gmin (prawie 

140 000 mieszkańców), daje to dużą szansę wspólnego działania na rzecz samorządu czy  

w ochronie środowiska. Zarząd Związku będzie rozpatrywał wnioski innych gmin, które chcą 

do niego dołączyć. Wspólne działanie jest uzasadnione. Podpisano deklarację współpracy na 

rzecz Gór Świętokrzyskich, która pokazuje, w jakich kierunkach chcą współpracować, aby 

móc pozyskiwać środki z Urzędu Marszałkowskiego. Tworzą się różne stowarzyszenia czy 

działania mające na celu łączenie gmin, powiatów, aby móc pozyskiwać środki dla 

poszczególnych jednostek samorządowych. 

- złożony wniosek do Rady Bezpieczeństwa Ruchu Drogowego na miasteczko ruchu 

drogowego dla PSP w Waśniowie – wstępnie wniosek został przyjęty. 

- terminowe rozliczenie przez wszystkie jednostki straży pożarnej wszystkich zadania 

dotyczących środków, jakie otrzymały na działania realizowane zgodnie ze statutem i na 

poczynione zakupy  (np. nowy sztandar w Waśniowie). Odnowiono certyfikaty dla 

wszystkich aparatów powietrznych do działań ratowniczych. Przegląd z wymianą 

potrzebnych rzeczy to wartość ok. 1 500 zł/szt., (12 sztuk). Wykonano również przeglądy 

innych sprzętów po roku użytkowania.  

- zaproszenia dla Gminy w udziale w różnych stowarzyszeniach i związkach. Interpretacja 

mówi, iż samorząd może ubiegać się o środki tylko w jednym związku lub stowarzyszeniu, 

dlatego chcą należeć do takiego, który daje gwarancję rozwoju. 

- fotowoltaika – część solarów na terenie Gminy została zamontowana, podpisano umowę na 

przesunięcie terminu realizacji prac do końca marca 2020 r. ,  

- udział w spotkaniu prezydium ZMiGRŚ w Kielcach – omawiano sprawy dotyczące 

samorządów (budżet, obciążenia, sprawy podatkowe, energetyczne itd.). Przygotowywane są 

stosowne stanowiska w tych sprawach. Wiele gmin, szczególnie małych, będzie miało 

problemy z bieżącym funkcjonowaniem przez to, że wiele zadań zostało już skredytowanych. 

Wydolność finansowa samorządów się kurczy, będą małe możliwości na pozyskiwanie 

środków zewnętrznych. Zajmowali się tą tematyką długo, przyjęto stosowne kierunki 

wspólnego działania ze wszystkimi stowarzyszeniami typu konwent Wójtów i Burmistrzów  

w całej Polsce. Brakuje środków na oświatę i w wielu obszarach subwencjonowania, których 

nie pokrywają subwencje.  



 

 

 

 

Wójt brał udział w 18 spotkaniach różnego typu (wigilijne, branżowe) w okresie 

przedświątecznym, podczas których próbowano oceniać i analizować pewne sytuacje. Odbyło 

się też nietypowe spotkanie w dzień wigilijny u księdza Jana Mikosa w Skoszynie  

z pensjonariuszami, którym zostały złożone życzenia i przekazane paczki z podarkami.  

 

Ad. 6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie: wprowadzenia zmian w uchwale Nr 

IV/23/2018 Rady Gminy w Waśniowie z dnia 28 grudnia 2018r. w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Waśniów na lata 2019 – 2023 

Przewodniczący poinformował, że projekt był szeroko omawiany na komisjach 

tematycznych. Zapytał, czy ktoś chce zabrać głos. Zgłoszeń nie było. Przewodniczący poddał 

projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie: wprowadzenia zmian w uchwale Nr IV/23/2018 

Rady Gminy w Waśniowie z dnia 28 grudnia 2018r. w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Waśniów na lata 2019 - 2023.  

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Tadeusz Buczkowski, Janusz Bugajski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop, 

Marek Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Łukasz Pawłowski, 

Mariusz Sala, Danuta Serwicka, Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad. 7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie 

gminy na 2019 rok.  

Przewodniczący poinformował, że projekt był szczegółowo omawiany przez Skarbnik na 

komisjach tematycznych. Przewodniczący poinformował, że projekt był szeroko omawiany 

na komisjach tematycznych. 

Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2019 

rok..  

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Tadeusz Buczkowski, Janusz Bugajski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop, 

Marek Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Łukasz Pawłowski, 

Mariusz Sala, Danuta Serwicka, Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad. 8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie: Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Waśniów na lata 2020-2024 

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce zabrać głos.  

Zgłosiła się pani Skarbnik i poinformowała, iż Regionalna Izba Obrachunkowa jako 

organ nadzorczy uchwałą nr 125 z 27 listopada 2019 r. pozytywnie zaopiniowała przedłożony 

projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Waśniów, obejmującej lata 2020-2024. 

Okres ten jest wyznaczony przez przedsięwzięcia określone w załączniku nr 2 do 

przedłożonego projektu oraz jest wyznaczony okresem spłaty już zaciągniętego długu, który 



 

 

 

 

jest integralną częścią WPF, oraz planowanej do zaciągnięcia pożyczki. W Wieloletniej 

Prognozie Finansowej zawarty jest: 

- kredyt do spłaty zaciągnięty w 2018 r. w kwocie 4 500 000 zł, spłata  900 000 zł rocznie, do 

2023 r. (przez 5 lat).  

- w 2020 r. planowana pożyczka na przydomowe oczyszczalnie ścieków w kwocie 1 200 000 

z możliwością 50% umorzenia. 

W załączniku nr 1 zestawiono przepływy wielkości finansowych – dochody z podziałem na 

bieżące, majątkowe oraz źródła, czyli dochody własne, dotacje i subwencje,  

a także wydatki bieżące i majątkowe. Przepływy wielkości finansowych mówią, jaki jest stan 

realny finansów publicznych Gminy. Skarbnik zaznaczyła, że przyjęte dochody, zwłaszcza 

własne, nie są przeplanowane, tzn. są realne do osiągnięcia. Tak, jak mówiono na komisjach, 

nie są planowane dochody ze sprzedaży majątku, ponieważ kilka razy próbowano zbyć 

nieruchomość w Nosowie, co się nie udało. Na etapie planowania Wieloletniej Prognozy 

Finansowej na lata 2020-2024 nie przyjmowano wpływów ze sprzedaży majątków, ponieważ 

te wpływy znacznie zawyżają wskaźniki finansowe.  

Skarbnik wyjaśniła, iż budżet w 2020 r. jest budżetem deficytowym. Kwota deficytu wynosi 

1 500 000 zł. Gmina posiada opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach  

o możliwości sfinansowania deficytu. Na etapie projektu był on mniejszy – 1 200 000 zł, 

wprowadzono pożyczkę udzieloną dla OSP w Garbaczu w kwocie 300 000 zł jako przychody 

z wpłat udzielonych pożyczek. Pożyczka ta była krótkoterminowa, ale przeszła w pożyczkę 

długoterminową, więc zwiększył się deficyt.  

Lata 2021-2023 to budżet nadwyżkowy. Nadwyżka planowana jest na spłatę zaciągniętego 

już kredytu i planowanej do zaciągnięcia pożyczki. 2024 to rok, w którym budżet będzie 

zrównoważony, ponieważ jest to ostatni rok planowanej do spłaty pożyczki w kwocie 

600 000 zł (może być umorzona do wysokości 50%).  W załączniku nr 3 znajdują się 

objaśnienia wszystkich przyjętych wielkości, jak planowane są dochody, wydatki i co 

oznaczają wskaźniki.  

Skarbnik wyjaśniła iż spełniony jest art. 242 ustawy o finansach  publicznych, który mówi, że 

planowane dochody budżetowe bieżące muszą być większe niż planowane wydatki bieżące. 

Podkreśliła, że Wieloletnia Prognoza Finansowa mówi o tym, że Gmina ma dobrą sytuację 

finansową, posiada zdolność kredytową i przede wszystkim dochody nie są przeplanowane, 

nie jest zawyżana subwencja ogólna, która nie jest znaczona i może być przeznaczona na 

wszystkie działalności gminy.. Skarbnik poprosiła o przyjęcie projektu uchwały.  

Głos zabrał Przewodniczący Komisji Budżetu i Inwestycji pan Janusz Bugajski. 

Przypomniał, że kilka dni wcześniej zostały omówione szczegółowo oba projekty  

tj. Wieloletnia Prognoza Finansowa Gminy Waśniów na lata 2020-2024 oraz budżet na 2020 

r. Do wypowiedzi pani Skarbnik dodał, że zadłużenie Gminy całkowite na koniec roku 2019 

jest bardzo bezpieczne – na poziomie 11,44% – Gmina posiada zdolność kredytową i nie 

muszą obawiać się o przyszłość. Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach 

również jest pozytywna. Podziękował pani Skarbnik i całemu Referatowi Finansowemu za 

wkład pracy i przygotowanie budżetu. Myśli, że zarówno on, jak i cała komisja budżetowa, 

będzie głosować za przyjęciem projektu uchwały. 

Następnie głos zabrał przewodniczący Komisji Samorządowej ds. Rolnictwa, Ładu  

i Porządku Publicznego pan Krzysztof Surowiec, który chciał namówił radnych do 

głosowania za przyjęciem uchwały. Oznajmił, iż projekt budżetu na 2020 r. i projekt 

Wieloletniej Prognozy Finansowej wpływają na siebie, jedno wynika z drugiego. Były już 

rozmowy na temat budżetu na komisjach. Zgadza się ze swoimi przedmówcami i zachęca 

radnych do zagłosowania za przyjęciem projektu. 

Głos zabrał Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji pan Łukasz Pawłowski, 

który także zgadza się z przedmówcami. Nie namawia ponieważ, każdy zagłosuje za 



 

 

 

 

budżetem i WPFem. Podziękował pani Skarbnik, panu Wójtowi oraz wszystkim, którzy 

przyczynili się do zaplanowania budżetu i stworzenia prognozy finansowej. Dodał, iż są  

przyzwyczajeni do tego, że co roku dużo dzieje się w Gminie i chciałby, żeby tak pozostało, 

ponieważ w kraju do samorządów wkradła się już polityka i robi się różnie  

a niezgoda rujnuje a zgoda buduje. Jest za tym, żeby dalej budować Gminę i budżet. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Zdrowia, Pomocy Społecznej, Kultury i Sportu pani 

Małgorzata Wzorek również uważa, że nie trzeba zachęcać nikogo do głosowania nad 

budżetem, ponieważ w jej opinii jest on bardzo stabilny i uwzględnia istniejące potrzeby. 

Podziękowała pani Skarbnik, panu Wójtowi, pracownikom Referatu Finansowego. Uważa, że 

budżet jest bardzo jasny, klarowny, czytelny. Pani Skarbnik przedłożyła szczegółowe 

wyjaśnienia, więc nie pozostaje nic do dyskusji. 

Przewodniczący zapytał, czy ktoś jeszcze chce zabrać głos. Zgłoszeń nie było. 

Przewodniczący wyjaśnił, iż zgodnie z wymaganymi przepisami odnośnie czasookresu do 

Rady Gminy wpłynęło pismo i zarządzenia pana Wójta dotyczące projektu uchwały  

w sprawie WPF na lata 2020-2024 wraz z załącznikami, projektu uchwały na rok 2020  

w sprawie uchwalenia budżetu, uzasadnienie do projektu uchwały budżetowej na 2020 r. z dn. 

12.11.2019 r. Do Rady Gminy, wpłynęły również uchwały VII Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach z dn. 27.11.2019 r. w sprawie opinii o projekcie 

uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Waśniów na lata 2020-2024. 

Uzasadnienie uchwały mówi, iż komisja postanawia zaopiniować pozytywnie przedłożony 

przez wójta projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Waśniów 

na lata 2020-2024. Jest to uchwała nr 125/2019. Ta sama komisja zaopiniowała uchwałę 

budżetu na 2020 r. (uchwała nr 127/2019) – zgodnie z uzasadnieniem komisja postanawia 

zaopiniować pozytywnie projekt uchwały budżetowej Gminy Waśniów na 2020 r. Komisja 

odniosła się również do możliwości sfinansowania deficytu budżetu planowanego w projekcie 

uchwały budżetowej Gminy Waśniów na 2020 r. – Gmina ma możliwości, aby został 

sfinansowany wspomniany deficyt budżetu w kwocie 1 200 000 zł.  

Przewodniczący poinformował, że od strony formalnej wszystkie sprawy zostały spełnione. 

Odniósł się do słów radnego Pawłowskiego, iż zgoda buduje a w radzie dominuje zgoda. 

Przypomniał, że podczas dyskusji w trakcie komisji tematycznych nie było większych 

zastrzeżeń co do kierunku technicznego i finansowego, w którym podąża Gmina. Projekt 

został utworzony na miarę możliwości, bez wygórowanych ambicji, natomiast  

z możliwością ciągłego, jednostajnego i bezpiecznego rozwoju Gminy. Każdy może to 

zobaczyć poprzez drogi, budynki, straże pożarne, szkoły. To bardzo cieszy. Dodał, że praca 

poprzednich rad zapewniła oscylowanie na bezpiecznym procencie zadłużenia. Niektóre 

gminy czy powiaty mogą nam pozazdrościć tego, że cały czas się rozwijamy z tak niskim 

zadłużeniem. Powiedział, iż pani Skarbnik szczegółowo wyjaśniła, z czego wynika zadłużenie 

– uznali iż jest to dla gminy, bardzo bezpieczne. Muszą brać pod uwagę dochody, które 

opierają się głównie na podatku rolnym, w gminie nie ma większego przemysłu. Nie ma 

żadnych zastrzeżeń do działalności składu Rady, nie było drastycznych różnic zdań, życzy 

sobie dalszej takiej współpracy. Uważa, że budżet jest bardzo dobrze skrojony  

i w nadchodzącym 2020 roku z równie dużym zapałem będą dążyć do rozwoju Gminy. 

Poprosił o głosowanie za przyjęciem projektu. Przewodniczący zapytał, czy ktoś chce zabrać 

głos. Zgłoszeń nie było. 

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie. Dodał, że projekty uchwały 

są tożsame. 

 

Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie: Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Waśniów na lata 2020-2024.  



 

 

 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Tadeusz Buczkowski, Janusz Bugajski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop, 

Marek Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Łukasz Pawłowski, 

Mariusz Sala, Danuta Serwicka, Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad. 9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Waśniów 

na 2020 rok 

Głos zabrała pani Skarbnik, która poinformowała, iż od przedłożonego projektu uchwały 

w sprawie budżetu na rok 2020 dużo się zmieniło, ponieważ po stronie dochodów 

wprowadzono 290 000 zł (informacja została rozdana przed sesją) w związku z odbytym 

przetargiem na transport i odbiór odpadów komunalnych. Dlatego zwiększono wydatki  

i dochody o kwotę z tego tytułu. Wprowadzono również przychody 300 000 zł ze spłaty 

pożyczki oraz zwiększono wydatki o kwotę 290 000 zł i 300 000 zł (co w sumie dało 

zwiększenie wydatków o kwotę 590 000 zł).   

Skarbnik przedstawiła główne założenia budżetu: 

 budżet po wprowadzonych zmianach – 34 098 000 zł: 

- dochody własne: 21% – 7 259 000 zł; 

- dotacje celowe: 39%;  

- subwencja ogólna: 40%; 

Nadal zwolnione z podatku od nieruchomości są mieszkania zgodnie z podjętą uchwałą  

z 2013 r. – niepobierane są z tego tytułu opłaty od metrażu mieszkań. Gmina nie planuje 

również wpływów ze sprzedaży majątku.  

 Zaplanowane wydatki: 35 598 000 zł  

na zadania własne, zlecone, przyjęte do realizacji na podstawie porozumień (jak ze 

Starostwem Powiatowym i Urzędem Marszałkowskim na drogi dojazdowe do pól –  

w trakcie roku Gmina będzie składać wnioski).  

- zaplanowano wydatki na utrzymanie sieci wodociągowej i kanalizacyjnej oraz wydatki na 

bieżące utrzymanie dróg – na etapie planowania budżetu to 2 182 000 zł (zaplanowano środki 

na wkład własny pod wnioski złożone do Funduszu Dróg Samorządowych, których wartość 

przekracza ponad 3 000 000 zł.  

- pomoc społeczna i rodzina, 35% największy wydatek procentowy, głównie finansowana z 

dotacji celowych z budżetu państwa na zadania własne i zlecone (1 027 000 zł środków 

własnych).  

- oświata: 24% wydatków, 8 737 000 zł, finansowana jest ona subwencją w kwocie 6 136 000 

zł. Na etapie planowania przyjęto dotację na wychowanie przedszkolne, (środki z  budżetu 

państwa i środki własne w kwocie 2 410 000 zł).  

- zaplanowano  zadania w zakresie gospodarki komunalnej - utrzymanie obiektów 

komunalnych (zadanie obowiązkowe): zaplanowano 30 000 zł na dofinansowanie wymiany 

pieców, 2 000 zł dla osób, które chciałyby skorzystać z wymiany  

- zaplanowano środki dla organizacji pozarządowych: 

 na rehabilitację mieszkańców (20 000 zł),  

 letni wypoczynek dla dzieci i młodzieży (17 000 zł),  

 w zakresie pomocy społecznej (20 000 zł),  

 dotacje celowe dla straży pożarnej na dofinasowanie ich umundurowania  

i bieżącego wyposażenia 

 20 000 zł jest przeznaczone na ochronę zabytków. 



 

 

 

 

Pani Skarbnik podziękowała za przedstawienie założeń budżetowych i poinformowała, iż 

informacje o wydatkach majątkowych przedstawi pan Wójt. 

Przewodniczący podziękował pani Skarbnik i udzielił głosu panu Wójtowi, który 

poinformował, iż na komisjach to analizowali i zauważyli, iż samorząd dokłada prawie 

2 500 000 zł na oświatę, jest to bardzo dużo przy założeniu, że subwencja wynosi 6 mln  

z „haczykiem”. Taka sytuacja występuje w większości gmin. Sytuacja wyglądałaby inaczej, 

gdyby można było przeznaczyć środki własne na inne zadania. Szczególnie, że dochody na 

osobę w Gminie są niskie – w granicach 670 zł/os. Budżet musiał zostać zabezpieczony  

i zrównoważony. Wójt podkreślił, że zadłużenie wynosi 11% z pożyczką z WFOŚ na 

oczyszczalnie przydomowe, (bez pożyczki 8,24%). Gmina jest w dobrej sytuacji  

w porównaniu do innych gmin. Planują, iż w 2020 r. tylko 16% budżetu może być 

przeznaczone na zadania związane z inwestycjami. Chciałby, żeby tych środków było więcej. 

Środki własne to 2 200 000 zł, pozostałe środki to generalnie wpłaty ze środków Unii 

Europejskiej (np. OZE, Senior+) i środki zewnętrzne z wpłat ludności (przydomowe 

oczyszczalnie ścieków i fotowoltaika). Liczą na wsparcie Urzędu Marszałkowskiego, 

Wojewódzkiego w związku z zadaniami, które będą się pojawiać w ciągu roku budżetowego, 

m.in. drogi powodziowe, środki z programu dróg samorządowych. Gmina wnioskowała  

o zmianę proporcji, ponieważ otrzymano 60% przy niskim dochodzie. Gminy mające większy 

dochód dostawały 80%, dlatego chcieli, aby warunki przyznawania dotacji zostały zmienione. 

Gmina jest typowo rolnicza i nie ma szczególnych źródeł dochodu. Wójt dodał, że będą 

kontynuować prace nad drogami do pól oraz wnioskować, aby Starostwo mogło realizować 

zadania własne na drogach powiatowych. Postęp na drogach gminnych, dojazdowych jest 

dosyć duży, inwestują, robią nowe odcinki, remontują zniszczone, natomiast nie ma takiego 

przyrostu na drogach powiatowych. Powiat wprowadził drogi powiatowe do biura usuwania 

skutków. Wójt dodał iż wpisane w budżet są m. in.: modernizacje dróg, dobudowa 

oświetlenia, utworzenie stref wypoczynku, oczyszczalnie przydomowe, budowa garażu  

w Mominie, zgłoszony w RPO ośrodek wsparcia dziennego, montaż instalacji odnawialnych, 

rewitalizacja Gminy, dofinansowanie infrastruktury edukacyjnej (budowa boisk szkolnych  

w Boleszynie i Nowym Skoszynie – ponad 700 000 zł w każdej miejscowości, plus wsparcie 

gminy 200 000 zł w każdym obszarze działania obiektu). Inwestycje te są w trakcie albo będą 

wdrożone do realizacji. Wiele zadań, które będą tworzone już na bazie budżetu w trakcie 

roku, da kolejną szansę, na kolejne inwestycje w drogach, oświacie czy służbie zdrowia.  

Wójt wyjaśnił, iż chcieliby zrobić więcej i mieć na to fundusze, ale realne środki i wpływy do 

budżetu określają możliwości gminy. Zobaczą, jakie będą jeszcze środki do dyspozycji 

samorządu w trakcie roku. Rozwija się temat ze światłowodami, przychodzi temat  

z gazyfikacją, myśli, że przyniosą określone efekty mieszkańcom gminy. Wójt podkreślił, że 

nie było to możliwe dzięki pracy wszystkich jednostek, osób i instytucji, które współpracują z 

samorządem. Podziękował obecnym za perspektywę spojrzenia na problemy, że można 

zdiagnozować pewne rzeczy wcześniej i daje to bardzo ciekawy efekt realizacji zadań. 

Podziękował pracownikom i kierownikom wszystkich jednostek organizacyjnych, ponieważ 

zadania są realizowane w sposób właściwy i terminowy, a także Przewodniczącemu Rady 

Gminy za reprezentowanie, wspólne działanie, wsparcie, wyjazdy i troskę o to, aby  

w Gminie było jak najlepiej. 

Przewodniczący zapytał, czy ktoś chce zabrać głos. Zgłoszeń nie było. Przewodniczący 

poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Waśniów na 2020 rok.  

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 



 

 

 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Tadeusz Buczkowski, Janusz Bugajski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop, 

Marek Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Łukasz Pawłowski, 

Mariusz Sala, Danuta Serwicka, Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. 

Przewodniczący nawiązał do wypowiedzi pana Wójta dotyczącej procesu tworzenia 

budżetu i jego realizacji przez cały rok – jest to praca wszystkich pracowników Urzędu przy 

współudziale Rady. Podziękował Wójtowi za starania. Odniósł się do słów o tym, iż Gmina 

jest niesprawiedliwie traktowana. Dodał, iż odnośnikiem do wysokości dotacji powinna być 

dochodowość na mieszkańca Gminy i czują się pokrzywdzeni aktualnym traktowaniem przy 

udzielaniu dotacji. Uważa, że nadchodzący rok zweryfikuje te nieścisłości i będą mieć 

większe możliwości działania. Nie mogą wchodzić w projekty, które przekraczają  

możliwości budżetowe gminy. Podziękował Wójtowi, pani Skarbik, wszystkim kierownikom  

i pracownikom Urzędu za 2019 r oraz pogratulował panu Wójtowi i pani Skarbnik przyjęcia 

budżetu. 

Pan Wójt podziękował za zgodność wspólnych działań. Dodał, że niektórzy 

zazdroszczą tej zgodności i współpracy. Uważa, że jej efekty są widoczne. Jeszcze raz 

podziękował wszystkim radnym i pracownikom. 

 

Przewodniczący ogłosił 10 minutową przerwę 

Obrady wznowiono po przerwie 

 

Ad. 10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Programu Współpracy 

Gminy Waśniów z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi  

w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego  

i o wolontariacie na rok 2020 

Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały był szczegółowo omawiany przez 

Panią Sekretarz na komisjach tematycznych. Zapytał, czy ktoś chce zabrać głos. Zgłoszeń nie 

było. 

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Programu Współpracy Gminy 

Waśniów z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust.3 

ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 

2020.  

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Tadeusz Buczkowski, Janusz Bugajski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop, 

Marek Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Łukasz Pawłowski, 

Mariusz Sala, Danuta Serwicka, Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad. 11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii Gminy 

Waśniów na 2020 rok 



 

 

 

 

Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały był szczegółowo omawiany na 

komisjach tematycznych. Zapytał, czy ktoś chce zabrać głos. Zgłoszeń nie było. 

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii Gminy Waśniów na 2020 rok.  

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Tadeusz Buczkowski, Janusz Bugajski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop, 

Marek Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Łukasz Pawłowski, 

Mariusz Sala, Danuta Serwicka, Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad. 12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania  

i rozliczania dotacji dla publicznych i niepublicznych podmiotów oświatowych na 

terenie Gminy Waśniów oraz trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości ich 

pobrania i wykorzystania 

Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały był szczegółowo omawiany na 

komisjach tematycznych. Zapytał, czy ktoś chce zabrać głos. Zgłoszeń nie było. 

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla 

publicznych i niepublicznych podmiotów oświatowych na terenie Gminy Waśniów oraz trybu 

przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania.  

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Tadeusz Buczkowski, Janusz Bugajski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop, 

Marek Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Łukasz Pawłowski, 

Mariusz Sala, Danuta Serwicka, Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. 

Ad. 13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalania Regulaminu określającego 

wysokość stawek i szczegółowe warunki przyznawania dodatków motywacyjnego, 

funkcyjnego i za warunki pracy oraz niektórych innych składników wynagrodzenia 

nauczycielom zatrudnionym w szkołach i placówkach prowadzonych przez Gminę 

Waśniów 

Przewodniczący zapytał, czy ktoś chce zabrać głos. Zgłoszeń nie było. Przewodniczący 

poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalania Regulaminu określającego wysokość 

stawek i szczegółowe warunki przyznawania dodatków motywacyjnego, funkcyjnego i za 

warunki pracy oraz niektórych innych składników wynagrodzenia nauczycielom 

zatrudnionym w szkołach i placówkach prowadzonych przez Gminę Waśniów.  

Wyniki głosowania 



 

 

 

 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Tadeusz Buczkowski, Janusz Bugajski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop, 

Marek Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Łukasz Pawłowski, 

Mariusz Sala, Danuta Serwicka, Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad. 14. Sprawy różne 

Przewodniczący zapytał, czy ktoś chce zabrać głos.  

Zgłosił się pan Wójt, który poinformował, iż  

-przed świętami uczestniczył w spotkaniu w Radio Ostrowiec - akcja Gwiazdki Moc, podczas 

której odbyła licytacja szopki. Zbierano środki na zakup karetki pogotowia dla Związku 

Harcerstwa Polskiego – mają oni grupę ochotników ratownictwa medycznego  

i przedmedycznego. Samochód wykorzystują nie tylko na terenie miasta Ostrowiec 

Świętokrzyski, ale też do obsługi uroczystości, festynów, szkolą dzieci i młodzież, jak 

udzielać pierwszej pomocy. W akcji uczestniczyli również pracownicy Urzędu, zespół „Sami 

Swoi” oraz wychowanka GOKiS Oliwia Szelągiewicz. Mówili o obyczajach świątecznych  

i noworocznych, ale też o dekoracjach zewnętrznych (Gmina dostaje szereg pozytywnych 

informacji na temat dekoracji miejscowości Waśniów). Wójt dodał, iż udało się wylicytować 

szopkę za 1 500 zł. Przez 5 dni prowadzenia akcji w samorządach zebrano 40 000 zł.  

- 12 stycznia 2020 odbędzie się Wielka Orkiestra Świątecznej Pomocy – został powołany 

sztab, u którego będzie można zakupić gadżety. Wójt poinformował, iż przewidywany jest 

mecz pokazowy siatkarzy III-ligowych oraz zaprosił do uczestniczenia w zbiórce środków. 

Przewodniczący poinformował, iż o swoim pozytywnym spostrzeżeniu, iż dwa dni 

wcześniej miały miejsce pierwsze przymrozki i rani drogi w Gminie były już posypane 

piaskiem.  

Zapytał, czy ktoś chce jeszcze zabrać głos. Zgłoszeń nie było. 

 

15. Zakończenie obrad 

Przewodniczący poinformował, iż jest to ostatnia sesja w tym roku. Podsumowuje ona 

rok 2019 i planuje rok 2020. Uważa, że w 2019 r. zostały wykonane wszystkie możliwe do 

zrealizowania pod względem finansowym  plany. Ma nadzieję, że rok 2020 będzie jeszcze 

lepszy. Przypomniał, że Rada Gminy i Urząd jest dla ludzi a nie ludzie odwrotnie. 

Zadeklarował, że Rada dalej będzie pracowała nad rozwojem Gminy. Jeszcze raz 

podziękował panu Wójtowi, wszystkim kierownikom, pracownikom, radnym, pracownikom 

Biura Rady Gminy współpracę w 2019 roku. 

Przewodniczący zamknął piętnaste posiedzenie Rady Gminy w Waśniowie. Obrady 

zakończono o 10
57

. 

 

 

  

 

Przygotowała:  Przewodniczył: 

 

Anna Dudek  Mirosław Chamera 

 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  

 



 

 

 

 

 


